
Møde i HHST                               

 

Dato: 1. juni 2023  Sted: Sig (Læringshuset i Tistrup) Kl. 19.00  
Deltagere: Jens, Lars, Morten, Per, Tove, Anton 
Afbud: John 
Referent: Lars 

Punkt Noter 

- Godkendelse af referat fra sidste møde 
samt dagsorden 

Ingen kommentar til referat fra sidste møde d. 
07.03.2023  

- Regnskab v/Per Se posteringsliste bilag 1. 
 
Vi har en kasse beholdning på ca. 69.881,- 
 
Posteringsark er vedlagt som bilag 1.  

- Generalforsamling, Evaluering Tove var sekretær, tak for hjælpen og et super fint 
referat. 
 
Ikke så stor et fremmøde, men en et godt møde :-) 
 
Bestyrelsen konstituerede sig pr. 18. april 2023: 

Formand: Anton Peder Nørgård Nielsen  
Næstformand: John Bonde (Valgt for 2 år) 
Sekretær: Lars Lindblad 
Kassere: Per Jespersgaard 
FUR repræsentant: Morten Bjernemose 
Medlem: Tove Holm Andersen (valgt for 1 år) 
Medlem: Jens Bach Mortensen 
 
Referat fra Generalforsamling er vedhæftet som 
bilag 2 
 

- FUR-mødet d. 20/6 2023 
- Vi har ikke fået nogen dagsorden endnu 
- Referatet fra d. 13/3 2023 er sendt ud 

Vi har endnu ikke fået materiale til næste FUR 
møde fra Varde Kommune. 
 
På sidste FUR møde blev der talt om ansøgnings 
processen og brug af ansøgningsskemaer ved 
udbetaling af midler fra udviklingsrådene. 
Der opfordres til at arbejdet ”gøres” når der 
ansøges midler hos HHST. 



 
Helle Vest har et skema – Skemaet revideres og er  
vedhæftet som bilag 3.  

- Forårsmøde med byråd og udviklingsråd 
d. 12/6 2023 v/Morten 

Formålet med forårtsmødet er at få unge til at 
flytte hjem igen til kommunen igen 
 
En forsker holder et indlæg vedr. forskning er lavet 
omkring hvordan unge vender retur til hjemegnen 
igen. 
 
Sammenhold er et af nøgleordene ved at unge  
rykker retur igen 
 
Morten står for aftenen – hvilket er rigtig flot, tak 
for indsatsen Morten. 
 
Tilmelding kan ske til Morten senest 07.06.2023 
 

- Ansøgninger 
Der er ingen ansøgninger i øjeblikket 

Der er desværre ikke kommet nogle ansøgninger. 

- Varde Handelsråd, Er der nyt? v/Jens Kort info vedr. Varde Handelsråd. 
 
Ikke alverden af nyt, dog afholdes der løbende 
møder for at få så mange som muligt med i 
handelsrådet. 
 
Rådet arbejder med 2 opgaver på nuværende 
tidspunkt: 
1: Vil lave en fælles event kalender 
2: Vil lavet et gavekatalog så julegaver kan købes 
og handles i Varde kommune. 
 
Herudover ønsker man at få folk til at flytte tilbage 
til Varde kommune. 
 
For at være en del af Varde Handelsråd skal man 
være medlem af en erhvervsråd og derfor kunne 
HHST områdets erhverv evt. melde sig ind i TEB og 
derved får indblik i de nyhedsbreve, informationer 
og data som kommer genereres i og fra Varde 
handelsråd. 
 



- Bordet rundt 
  

Hodde: 
- Indvielse af Hodde forsamlingshus fredag d. 9. 

juni 
 
 
Horne: 
- Der er 4 storke på Horne Skoles gavl.  

- Forskellige foreninger har afholdt 

generalforsamlinger. 

- Brandtomten i Horne er planeret og der 

arbejdes med at gøre grunden meget attraktiv 

med diverse udsmykninger forventes færdig 

indenfor 2-3 mdr. 

- Der arbejdes fortsat med fjernvarme via DIN-

forsyning Lokalvarme A/S. 

- Sogneforeningen arrangerer Sct. Hans sammen 

med 4H og båltaler er lederen af Trane-

skolerne Jan Wittrup.   

- Den kørefaste sti i Vikingelunden forlænges fra 

infotavlen forbi Madpakkehus og til shelters 

ved søen. Det bliver også med belysning. 

Planlægges i løbet af sommeren og det er med 

tilskud fra solcellepuljen. 

- Sportsugen i Horne startes op d. 4. juni og 

slutter 10. juni.  

- Støtteforeningens Bankospil har deltagerantal 

på ca. 215-240 deltagere. Bankospillet søger 

dag flere frivillige hjælpere.  

- Vi har holdt Formandsmøde d. 16. maj. 

- Vision 2030 indsamler stadig mange penge til 

projekter for aktivitetsområder, som forventes 

at koste ca. 2 mill.kr. 

- Der arrangeres en forældrebørnedag inden 

skolestart, i et forsøg for at skabe større 

sammenhold blandt forældre – børnene skal jo 

nok finde ud af det. 

- Horne Hallens cafeteria leverer skolemad til 

Traneskolerne i Tistrup og Horne. 

- Der skal nok være flere ting jeg har glemt. 

 
 
 
 



Sig: 

• Sportsugen er start op onsdag d. 31. maj og 

slutter på søndag d. 4. juni.  

• De 4 vestjyske sogne har afholdt forårssang 

i Horne kirke d. 31. maj.  

• Der er 5 storke i Sig. 

• Forskellige foreninger har afholdt 

generalforsamlinger. Gymnastik udvalget 

mangler særligt instruktører.   

• HTS u12 drenge har tilmeldt sig en 

udlandstur til efterårsferien. Der foregår et 

rigtig godt samarbejder i HTS general. 

• Klubhuset i Sig er igen åben ved diverse 

fodboldkampe, dette for at være med til at 

sætte fokus på foreningslivet, sammenhold 

og opbakning omkring idrætslivet. Alle 

udvalg afholder deres udvalgsmøder eller 

afslutninger fortrinsvis i huset. Det bliver 

brugt rigtig godt, så der igen er ”lys” i vores 

klubhus. 

• Kloak arbejdet er stadig i gang, pt. arbejdes 

der på Karlsgårdvej og de tilstødende gader. 

• Spejderne i Sig arrangerer Sct. Hans i 

samarbejde med Borgerforeningen 

• Sig vækst herunder Boliger til alle inviterer 

ind til borgermøde d. 10. maj 

Boligselskabet AAB opfører 24 lejeboliger 

på kastanjevangen. Boligerne opføres som 

rækkehuse. Stort fremmøde på 130. Mange 

tilmeldte sig projekter efterfølgende.  

• Birgittegårds venner afholder foredrag 

onsdag d. 8. juni gæst borgmester Mads 

Sørensen.  

 
Tistrup: 
- Generalforsamling i Tistrup Erhvervs- og 

Borgerforening med ca. 30 deltagere. Positivt 
med ”overskud af kandidater” som betyder, at 
vi nu har hvervet flere til forskellige opgaver. 

- Lars Lindblad udpeget til HT Udvikling. 
- Mette Bertelsen udpeget til bestyrelsen for 

Varde Handelsråd. (punktet ønsket drøftet) 



- Forventninger mellem Hodde Sogneforening, 
Tistrup Erhvervs- og Borgerforening og HT 
Udvikling 

- Torveaften afholdt med knap 300 tilmeldte – 
en god aften i smukt forårsvejr og med positiv 
stemning. 

- Mobilsering af frivillige til udviklingsprojekter, 
blev forsøgt på Torveaftenen blandt andet med 
uddeling af brochurer. Timingen var ikke alt for 
god – men det lykkes at få kontakt til 4-6 
interesserede. Disse kontaktes inden 
sommerferien.  

- Branding film I for Traneskole- og Børneby, 
Børnehaven Møllehuset, Den kommunale 
dagpleje og puljepasningsordningen Tippo 
optaget og nu under redigering 

- Branding film 2 for foreningerne og film 3 for 
virksomhederne under planlægning. 

- Positiv omtale af Traneskole og Børneby i Radio 
Syd min. 2 x i den forgangne periode. 

- Bølge af tyveri og hærværk i foråret. I mindst to 
– måske tre af sagerne er de skyldige pågrebet 
på basis af årvågne borgerer observationer, 
som er videregivet til Politiet.  

- Kontakt til Varde Kommune om leje af 
læringshuset – igen. Fortsat ingen svar. 
Forsøget afsluttes uden resultat. 

- Drøftelse om samarbejde om vedligeholdelse af 
vandresti mellem Tistrup og Hodde – aftale 
forventes indgået inden sommerferien. 

- Drøftelse med boligforeninger omkring bygning 
af almene boliger – ansøgning on grundkapital 
forventes indsent i Juni måned. 

- Der planlægges med Åben By arrangement igen 
til oktober. Sidst var der over 500 deltagere.  

- Evt. 
- Frivillighedsprojekt (Ville skole lave 
noget andet Jens?) 
- Liste med forladte huse (JV) 

 
  

Der er desværre ikke sket mere med 
frivillighedsprojektet og det arbejdes videre med 
projektet sammen med Jan Vittrup fra skolen. 
 
Jens tager punktet med til næste møde med 
skolerne. 
 
Vi har mere eller mindre valg at holde os neutrale 
vedr. liste med forladte huse – En henvendelse fra 
Yvonne Tittel 



- Næste møder 
21/8 2023 19-21 Hodde 
16/11 2023 18-21 Tistrup (Julefrokost) 

21.08.2023 i Hodde fra kl. 19-21 
16.11.2023 i Tistrup fra kl. 18-21 

- Emner til kommende møder Intet på nuværende tidspunkt. 

 


